
 
 

 

Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 
Administrativa avdelningen 
 
Slakthusplan 8 A 
Box 81 
121 22 Johanneshov 
Växel 08-508 14 000 
Fax  
eav@stockholm.se 
start.stockholm 
 

Sida 1 (3)
 

 
 

 

Remiss av motion om att starta pilotprojekt för 
solceller på fasader 
 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2025/468 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Sammanfattning 
Jan Jönsson och Elin Hjelmestam, båda (L), har lämnat in en 
motion till kommunfullmäktige om att starta pilotprojekt för 
solceller på fasader. 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att staden utreder och 
prövar nya lösningar och solceller på fasad skulle kunna vara ett av 
flera verktyg för att uppnå stadens högt ställda klimatmål. 
Stadsdelsförvaltningen ställer sig därför positiv till att det startas ett 
pilotprojekt men gör samtidigt bedömningen att solceller på fasad 
troligen kommer utgöra en relativt liten del av stadens samlade 
åtgärder. Stadsdelsförvaltningen anser även att ett pilotprojekt inte 
ska startas under innevarande budgetår. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

Bakgrund 
Jan Jönsson och Elin Hjelmestam, båda (L), har lämnat in en 
motion till kommunfullmäktige om att starta pilotprojekt för 
solceller på fasader. Kommunstyrelsen har remitterat motionen till 
bland annat Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. Remissen ska 
besvaras senast den 13 juni 2025.  

Ärendet 
Författarna framhåller att Stockholm har höga klimatambitioner och 
vi behöver öka andelen lokalproducerad, förnybar energi för att 
minska stadens klimatpåverkan och stärka energiförsörjningen. I en 
urban miljö där ytan är begränsad är solenergi en effektiv och 
hållbar lösning för att uppfylla dessa behov menar de. Att installera 
solceller på fasader anser författarna ger möjlighet att utnyttja 
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stadens byggnader för energiproduktion utan att ta upp värdefull 
mark. För att testa och utvärdera potentialen för fasadmonterade 
solceller föreslår Liberalerna att Stockholm genomför ett 
pilotprojekt med följande riktlinjer: 

• Pilotprojektet ska fokusera på byggnader där 
fasadinstallationer är tekniskt och estetiskt genomförbara. 

• Det får inte omfatta kulturhistoriskt värdefulla byggnader, 
utan prioriteras till moderna byggnader eller fastigheter med 
potential för energieffektivisering. 

• Fasadmonterade solceller ska integreras på ett sätt som 
bevarar byggnadernas estetiska värde och följer stadens 
antagna arkitekturpolicy.  

• Pilotprojektet ska utifrån sitt syfte där stadens klimatmål är 
utgångspunkten utvärderas. 

• Staden ska även utvärdera energiproduktionen och 
kostnadsbesparingarna från lokalproducerad energi, där 
pilotprojektet kan bidra till att skapa en långsiktig plan för 
solenergi. 

Liberalerna vill att staden, tillsammans med fastighetsägare och 
energibolag, ska samarbeta för att dela kunskap, teknik och sänka 
kostnaderna för projekt. Detta gynnar både klimatet, näringslivet 
och kommunens ekonomi skriver författarna. Genom motionen 
menar Liberalerna att staden nu får en unik möjlighet att visa 
ledarskap inom hållbar stadsutveckling och energiproduktion. 
Genom att utnyttja stadens fasader för solenergi kan vi enligt 
författarna skapa en mer självförsörjande och klimatneutral stad 
samtidigt som vi testar nya lösningar för framtidens energibehov. 

Jan Jönsson (L) och Elin Hjelmestam (L) vill med anledning av 
ovan anförda att kommunfullmäktige beslutar: 

1. Att staden initierar ett pilotprojekt under året för att 
installera solcellspaneler på kommunala byggnaders fasader. 

2. Att i enlighet motionens förslag tillsätta en påföljande 
utredning för att på sikt kunna möjliggöra fler 
fasadinstallationer av solceller. 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av Avdelning ekonomi och lokaler. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att staden utreder och 
prövar nya lösningar för att öka sin energieffektivitet och 
därigenom minska sina kostnader och klimatpåverkan. Solceller på 
fasad skulle kunna vara ett av flera verktyg för att uppnå stadens 
högt ställda klimatmål. Stadsdelsförvaltningen ställer sig därför 
positiv till att det startas ett pilotprojekt i linje med Liberalernas 
motion men gör samtidigt bedömningen, utifrån kunskapen i 
dagsläget, att solceller på fasad troligen kommer utgöra en relativt 
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liten del av stadens samlade åtgärder på området. Pilotprojektet bör 
ledas av förvaltning eller bolag som är fastighetsägare. 
Stadsdelsförvaltningen vill även tillägga att det är mer realistiskt att 
ett pilotprojekt inte startas under innevarande budgetår. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Anders Carstorp  Anna Larsson 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 
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